
19. schůze RO Kobylnice dne 9.9.2015 
 
 
Přítomni:  Šmíd, Dolanský, Štefková, Ulbrichová, Florian 
Omluveni:  
 
 
 Program schůze: 

1. Výpověď ze Smlouvy o poskytování komplexních služeb v odpadovém hospodářství 
2. Úprava Stanov Dobrovolného svazku obcí Šlapanicko 
3. Zřízení komise pro média a informace 
4. Veřejnoprávní smlouva na řešení přestupků 
5. Změna rozpisu rozpočtu č. 8/2015 
6. Rozpočtové opatření č. 10/2015 
7. Projednávání návrhu rozpočtu ZŠ 
8. Vystoupení obce z DSO Region Cezava 
9. Různé 

 
 
 
 

1. Výpověď ze Smlouvy o poskytování komplexních služeb v odpadovém 
hospodářství 

 
Obec uzavřela v březnu 2010 s firmou van Gansewinkel, a.s., Smlouvu o poskytování komplexních 
služeb v odpadovém hospodářství č. 9220214, která navazovala na předchozí smlouvu č. 8220294. 
Smlouva s touto firmou tak trvala více než 10 roků. V průběhu roku 2015 byla firma pohlcena firmou 
AVE CZ, odpadové hospodářství s.r.o. Starosta učinil pokus o dohodu na snížení ceny za poskytované 
služby, avšak dodavatel této služby snížení ceny odmítl. Smlouva dává možnost výpovědi ze vztahu a 
to s tříměsíční lhůtou. Zároveň v článku V.8. se objednatel (obec) zavazuje odkoupit od zhotovitele za 
zůstatkovou hodnotu speciální nádoby, které byly pořízeny na jeho žádost. Dle příloh smlouvy užívá 
obce takto 7 kontejnerů na plast (nové se dají pořídit za 57.333 Kč vč. DPH) a dva zvony na sklo 
(nové za 26.746 Kč vč. DPH), za tyto dva obec platí roční nájemné 2 x 1.462 Kč + DPH. Pokud by je 
obci zhotovitel nenabídl, bude potřeba zakoupit nové (vlastní), celkem by náklady na zakoupení byly 
cca    84 tis. Kč vč. DPH. 
Vzhledem k tomu, že tento obchodní vztah trvá již dlouho, že situace na trhu se vyvíjí a že obec 
změnila zhotovitele služby, aniž by chtěla (smluvní vztahy převzala AVE), je vhodná příležitost 
k podání výpovědi z této smlouvy. Zároveň je možnost účastnit se výběru nového zhotovitele formou 
elektronické aukce, podobně jako u energií. 
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje výpověď 
Smlouvy o poskytování komplexních služeb v odpadovém hospodářství. 
 
hlasování:              5  pro                    0  proti                       0 zdržel se   
 
 

2. Úprava Stanov Dobrovolného svazku obcí Šlapanicko 
 
Zastupitelstvo obce v dubnu schválilo založení Svazku a také jeho stanovy. Po založení se nadále 
projednávají stanovy s členy a s registrujícím orgánem (JmK). Ještě proto dochází ke změnám v textu    
a tento upravený text musí být znovu projednán a schválen zastupitelstvy všech členských obcí. 
V příloze 1 zápisu jsou původní stanovy s vyznačenými změnami, v příloze 2 zápisu nový návrh, který 
však ještě nebyl schválen ze strany JmK. Pravděpodobně dojde ještě k úpravě, ve které se určí, kdo má 
podpisová práva. Tato úprava by už nepřesunula žádné pravomoci. Pokud bude kraj na této úpravě 



trvat, objeví se v podkladových materiálech pro zastupitelstvo. Současné znění je však použitelné a 
proto by je měla rada zastupitelstvu předložit k projednání. 
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. doporučuje zastupitelstvu 
obce schválit upravené stanovy Dobrovolného svazku obcí Šlapanicko. 
 
hlasování:             5  pro                   0     proti                      0    zdržel se   
 
 

3. Zřízení komise pro média a informace 
 
Rada obdržela návrh Michaela Ulbricha na zřízení komise pro média a informace. Tento návrh 
navazuje na diskusi při 2. zasedání zastupitelstva, kdy nebyl schválen návrh na zřízení výboru. 
Navrhovatel doposud nepředložil žádné návrhy na složení této komise ani na činnost komise. Pokud 
by se mělo vycházet z navrženého statutu tehdy předpokládaného výboru, tak činnost by spočívala v 
sledování obsahu obecních médií a předkládání připomínek k němu. Obec nepotřebuje ani tak 
někoho, kdo bude předkládat připomínky k existujícím náplním médií, ale spíše tvůrce 
obsahu. Pokud bude zřízena tato komise, musí být dopředu zřejmé za jakých podmínek bude 
fungovat. K předložení těchto podmínek vyzval starosta předkladatele a pozval jej na 19. 
schůzi rady k objasnění. 
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb. zřizuje komisi pro 
média a informace. Rada jmenuje předsedou komise Michaela Ulbricha. Rada ukládá komisi úkol 
navrhnout doplnění členů komise do počtu 3 v termínu do 9.10.2015. Prvním úkolem této komise bude 
systematizovat webové stránky obce. 
  
hlasování:                4  pro                    0  proti                       1  zdržel se   
 
 

4. Veřejnoprávní smlouva na řešení přestupků 
 

Rada obce dříve rozhodla, že starosta má učinit kroky k uzavření veřejnoprávní smlouvy na projednání 
přestupků s městem Šlapanice. Právník obce vytvořil návrh smlouvy, který byl předložen Městu 
Šlapanice k projednání. Město však má z jeho pohledu standardizovaný návrh smlouvy, jakou 
postupně uzavírá se všemi obcemi, které chtějí tuto agendu přenést veřejnoprávní smlouvou na město. 
Tuto smlouvu je potřeba urychleně projednat, po jejím projednání již vyhotovenou a podepsanou 
zaslat starostce města. Ta bude radou města (velmi pravděpodobně) schválena, následně podepsána 
starostkou a odeslána na Jm kraj. Smlouva podléhá schválení krajem a uveřejnění ve věstníku kraje. 
Obec i město obdrží rozhodnutí kraje o schválení této smlouvy a po nabytí právní moci musí být 
smlouva na 15 dnů vyvěšena na úředních deskách. Účinnost smlouvy se navrhuje od 1.1.2016 a 
všechny kroky včetně vyvěšení musí být do 31.12.2015 zvládnuty. Veřejnoprávní smlouva na rozdíl 
od dosavadní smlouvy s obcí Sokolnice obsahuje jinou výši úhrady nákladů – nikoli paušálně 1.000 
Kč za přestupek, ale dle jednotlivých úkonů, takže částka za konkrétní řízení se může vyšplhat i na 
několik tisíc korun. Návrh veřejnoprávní smlouvy tvoří přílohu č. 3 zápisu. 

 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje Veřejnoprávní 
smlouvu podle § 63 zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů mezi Obcí 
Kobylnice a Městem Šlapanice 

 
hlasování:                5  pro                    0  proti                       0  zdržel se   

 
 

5. Změna rozpisu rozpočtu č. 8/2015 
 



Změna rozpisu spočívá v přesunu 1.000 Kč z položky Mzdy § 6171 na položku Náhrady mzdy 
v nemoci. Změna rozpisu rozpočtu tvoří přílohu č. 4 zápisu. 
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje změnu rozpisu 
rozpočtu č. 8/2015. 
  
hlasování:                5  pro                   0  proti                      0  zdržel se   

6. Rozpočtové opatření 10/2015 
 
Do rozpočtu je třeba zahrnout příjmy a výdaje obecního cyklozájezdu a to ve výši 32.700 Kč, úprava 
je fiskálně neutrální, nezvyšuje požadavky na financování v rozpočtu. Rozpočtové opatření tvoří 
přílohu  č. 5 zápisu.  
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. provádí rozpočtové opatření 
č. 10/2015. 
 
hlasování:             5 pro                    0  proti                       0 zdržel se   
 
 

7. Projednávání návrhu rozpočtu ZŠ 
 
Rada na své minulé schůzi projednala návrh rozpočtu ZŠ s tím, že členové rady si návrh nastudují 
v souvislosti s některými předloženými výkazy za uplynulá období. Následně se k projednávání vrátí     
a ev. budou požadovat doplnění podkladů rozpočtu či výsledků z minulých období. Pro ujasnění 
názoru členů rady je potřeba, aby účetní předložil rozpis položek 501100, 501110, 501200, 501400, 
511, 518300, 518400, 518420 a 558 z ročního výkazu zisku a ztráty za rok 2014 a za dosavadní 
období 2015. Kromě toho rada dříve rozhodla o vykonání „auditu“ ve škole. Bude se jednat o 
veřejnoprávní kontrolu, kterou pro obec vykoná auditorská firma, je však třeba rozhodnout o šíři 
zadání této kontroly. Firma audit – daně zaslala návrh s několika dotazy a návrh smlouvy. Návrh 
smlouvy tvoří přílohu č. 6 zápisu. 
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje smlouvu                 
o veřejnosprávní kontrole v ZŠ a MŠ Kobylnice, p.o., mezi Obcí Kobylnice a firmou                    
AUDIT-DANĚ, spol.s r.o.. 
 
hlasování:             5  pro                    0  proti                       0 zdržel se   
 
 

8. Vystoupení obce z DSO Region Cezava 
 
Obec byla členem Spolku pro obnovu venkova Cezava, který se cca v roce 2003 transformoval na 
DSO Region Cezava. Činnost DSO se odehrávala jednak v rovině shánění dotací (plošně pro 
dobrovolná sdružení obcí byly pouze z JmK a to na záležitosti podporující turistiku, naše obce 
pořizovaly mobiliář) a jednak na setkávání s partnerským regionem z okresu Litoměřice. Výsledky 
čím dál tím méně odpovídaly vloženému úsilí a 2 valné hromady nebyly schopny určit nového 
předsedu, když Šmíd nechtěl již tuto funkci (pro takřka nulovou spolupráci od ostatních starostů) 
vykonávat. Obce Kobylnice a Sokolnice v rámci Cezavy realizovaly projekt kompostérů a domnívaly 
se, že takřka nulová činnost ostatních obcí vyvrcholí jejich rezignací na členství a tedy zánikem DSO, 
přičemž obce Kobylnice         a Sokolnice si byly vědomy povinnosti realizovat „udržitelnost 
projektu“ kompostérů po dobu 5 roků. Nabídly proto ostatním obcím, aby svoje členství ukončily 
s tím, že se postarají o tuto udržitelnost             a nebo že vystoupí samy, pokud bude vůle u ostatních 
obcí pokračovat ve sdružení. Následovala další valná hromada, na které oznámily ukončení činnosti 
Židlochovice a Rajhradice, ostatní obce však skončit nechtěly, avšak stejně nevygenerovaly nového 
předsedu, protože se této funkce nechtěl nikdo zhostit. Valná hromada byla pro neprojednání 



programu přerušena a sešla se až asi po dvou měsících, kdy byl za předsedu zvolen nepřítomný 
starosta ze Žatčan.  
Současné vedení Cezavy se rozhodlo, že sdružení bude dál pokračovat, avšak s placeným manažerem          
a tedy s vyššími členskými příspěvky apod. Proto dalo návrh na projednání nových stanov, které mají 
být schváleny na listopadové valné hromadě.  
Obec Sokolnice již schválila vystoupení z DSO Cezava (15.9.2015) a starosta Šmíd předkládá návrh 
na vystoupení obce Kobylnice a to co nejdříve. Podle nových stanov by totiž vystoupení bylo možné 
až s dalším ročním zdržením a tedy i placením příspěvků. Přitom funkčnost DSO v podmínkách 
dotačního období 2014 – 2020 je velmi diskutabilní, spíše neočekávatelná. Zároveň byl založen nový 
DSO Šlapanicko, který by měl být například partnerem městu Brnu v programu ITI (spolupráce širší 
městské aglomerace – chystají se projekty cyklostezek a projekty sociálního bydlení), a který by měl i 
díky dotaci fungovat s profesionálním zázemím za členské příspěvky srovnatelné s Cezavou.  
Pokud by zastupitelstvo vyslovilo vůli, pokračovat v členství v DSO Region Cezava, muselo by 
projednat předložený návrh Stanov. Návrh Stanov tvoří přílohu zápisu č. 7. 
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. doporučuje zastupitelstvu 
obce vystoupit z DSO Region Cezava. 
 
hlasování:             5  pro                    0  proti                       0 zdržel se   
 
 

9. Různé 
 
Svátek seniorů 1.10.2015 na zámku ve Slavkově – doprava autobusem, prohlídka 2 – 3 expozic (podle 
času a zájmu, společný pozdní oběd, náklady celkem do cca 300 Kč na seniora. Obec by vybrala od 
každého 100 Kč, zbytek by uhradila. Není vhodné pro osoby se zdravotním omezením. Rozpočtová 
úprava bude provedena po detailní kalkulaci nákladů. 
 
Objednávka Rezekvítek na údržbu dřevin 
 
Mobilní svoz odpadů 3.10. 2015 
 
Členský příspěvek do DSO Šlapanicko v roce 2015 bude 2,50 Kč/obyvatel. 
 
Pro zajištění aktivit z připravovaného programu rozvoje obce starosta osloví vlastníky pozemků, u 
nichž se dá očekávat využití na stavby obce (dům sociálního bydlení Za Humny nebo v prostoru za 
školou      a horním dvorem, propojení ulic Polní, Uzavřená, Krátká) 
 
Domluvit a realizovat ořez jehličnanů u Vovesných – ve třídě je tma. 
 
Domluvit vstup na trávník Ing. Vrbase při dýňodrakiádě 26.9. 2015. 
 
 
Zápis byl vyhotoven dne 14.9.2015. 
 
 
 
 
 
 
 
Ing. Lubomír Šmíd                      Stanislav Dolanský  
         starosta                                                                                   místostarosta 

 
 


